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Kadernota 2024                                                                                                                                                                 
In de kadernota wordt regelmatig gesteld dat uitgangspunten de ambities van het coalitieakkoord 
zijn. Daardoor kan deze kadernota niet als stuk van de hele raad gezien worden, wat wel de in-
steek was van de sessies waarin de raad de kadernota voorbereid heeft. De voorgestelde                                          
verhoging van de ozb met € 1 miljoen, exclusief inflatiecorrectie, is voor ons onaanvaardbaar. Het 
is een breuk met het beleid dat alleen de inflatiecorrectie op de ozb-tarieven wordt toegepast. On-
danks de waarschuwing dat er op de meerjarenbegroting 2023-2026 te korten kunnen ontstaan, 
zien wij  daarvoor geen concrete aanwijzingen.                                                                                                                       
Punten van besparing/bezuiniging zien wij wel.                                                                                                           
          - geen aanstellen gebiedsmanagers, besparing € 400.000                                                                                                              
          - geen aanleg park Middenmeer, waterberging door Hoogheemraadschap laten beheren    
            met natuurontwikkeling zoals ook gebeurd is bij Den Oever 
             
Wij zullen met de VVD een amendement indienen om de ozb alleen met de inflatiecorrectie te 
verhogen. 
 
Jaarstukken                                                                                                                                                              
De jaarrekening 2022 sluit met een positief saldo van ruim € 7,2 miljoen. Dit is voor ons ook een 
reden om niet in te stemmen met de voorgestelde ozb-verhoging.  Het schept ruimte om daar 
eerst een goede discussie over te voeren. Vragen zijn er over het nog steeds ontbreken van de 
accountantsverklaring, zonder deze kan de jaarrekening niet goedgekeurd worden. De tijd is krap 
want 15 juli is de uiterste datum waarop een goedgekeurde jaarrekening bij de provincie moet zijn 
ingeleverd.      
                                 
Bestuursrapportage                                                                                                                                          
In de bestuursrapportage staan veel niet meetbare KPI’s (kritische prestatie indicatoren), daar-
door kan geen inzicht gekregen over het resultaat van het gevoerde beleid.  Dat moet dus anders.                                
Voor het oplossen van de verkeersproblemen op de Zandweg in Zijdewind staat € 500.00 gere-
serveerd, een goede zaak. 
 
Punten ter besluitvorming 
            - Uitbreiding trafostation ‘t Veld                                                                                                        
              LADA is kritisch over de landschappelijke inpassing.  
            - Spuitzonering “t Veld Noord                                                                                              
              Er zijn afspraken gemaakt met zes agrariërs om een spuitvrije zone van 50 meter in te  
              stellen waardoor woningbouw mogelijk wordt vanaf de perceelgrens. Dit betekent dat er
              80 woningen meer gebouwd kunnen worden waardoor 20% sociale woningbouw moge-
              lijk is.                                                                                                                                               
              De kosten van de afkoopsom agrariërs  bedraagt € 1,2 miljoen.                                                    
              Het voorstel heeft onze goedkeuring. 
 
           - Erfgoedvisie Hollands Kroon 2023       
             LADA is tevreden over deze visie. Monumenteneigenaren waren uitgenodigd voor een    
             participatieavond waarop  hun visie gevraagd werd. Veel zienswijzen zijn er in verwerkt. 
             Belangrijk voor LADA is dat het samenstellen van de gemeentelijke monumentenlijst op 
             vrijwillige basis in tact is gebleven. Diverse zienswijzen waarin gevraagd werd om dwang 
             of het instellen van een beroepsmogelijkheid bij het niet meewerken aan plaatsing zijn    
            allemaal verworpen. De motivering is dat Hollands Kroon een stimulerend erfgoedbeleid 
             wil voeren, daar past geen dwang bij.  

> 

Verslag  openbare  fractievergadering  10-07-2023 
 

Deze vergadering in Cultuurhuis De Kolk in Lutjewinkel kende een vol-
le raadsagenda waar levendig over gediscussieerd werd. Met twee 
gasten kwamen er ook een aantal andere onderwerpen ter tafel. 



LADAnieuwsbrief 134                                      3                                                                                                            juli 2023 

Raadscafé     

          - Er werd gevraagd om een burgerberaad. 

          - Bestuur dorpshuis De Mafkikker geeft aan geen problemen te hebben met de exploitatie. 

          - Zorgen over onderhoud brug Skarpetweg, er wordt gevraagd een beperking in stellen voor      
             zwaar verkeer dat voor overlast zorgt op de Skarpetweg. 
         - In Barsingerhorn is een initiatief gestart om te komen tot de bouw van een dorpshuis op         
             het terrein van de ijsclub. Dit kan op onze steun rekenen. Past in de LADA-visie dat initia-
             tieven vanuit de inwoners ondersteund moeten worden. 

Wat verder ter tafel kwam  
                                                                                                                                               
De heer Beerda heeft zorgen  over spuiten bestrijdingsmiddelen.                                                                                    
“Ik kom uit Rotterdam en heb mij in het landelijke Slootdorp gevestigd, ben een milieuvluchteling. 
Nu zie ik overal boeren met de spuitwagens uitrijden en vraag mij af of daar voldoende controle 
op is. Ik maak mij daar zorgen over.”                                                                                                                                                              
Een levendige discussie is het gevolg. Daarin wordt er op gewezen dat het gebruik van deze mid-
delen al stevig teruggebracht is. Wij kunnen daar geen invloed op uitoefenen, is regelgeving voor. 
Er wordt op  gewezen dat het gebruik van bestrijdingsmiddelen op voedselgewassen in Neder-
land in vergelijking met andere landen laag is.                                                                                                                                               
Een ander punt dat de heer Beerda aanhaalt is het gevaar van de windturbines voor vogels. Hij 
vraagt of daar aandacht voor is. Het antwoord is dat er aandacht  voor is bij de gemeente. Het 
brengt de vraag hoe dat is met de kleine windmolens waarover nu discussie is om die als solidai-
re molen op agrarische bedrijven toe te staan. Zo ver is het nog niet. Hier zal eerst een brede dis-
cussie over gevoerd moeten worden waarin ook het effect op vogels meegenomen moet worden. 

Mevrouw de Vries brengt een aantal punten onder onze aandacht. Henk adviseert haar om daar 
ook mee naar het Raadscafé te gaan, krijgt ze de hele raad als toehoorder. 
             - Zorgen over onderhoud bermen Oosterweg en Westfriese dijk, gevaarlijk voor fietsers   
                die moeten uitwijken.  
             - Leekerweg, na aanbrengen nieuwe snelheidsremmers  zijn er problemen voor fietsers. 
             - Wanneer wordt de Hartweg eens gerenoveerd, is nu een racebaan. Gaat daar iets aan 
               gebeuren? 
             - Woningbouw.                                                                                                                      
               Is er al een bouwplan voor de lege plek in Lutjewinkel (terrein garage Hof)?        
               Waarom worden er niet meer Knarrenhofjes gebouwd? 
 
Twee zaken waar ook aandacht voor gevraagd werd 
          - Zijn er cijfers bekend over afgekeurde ladingen gft-bakken? Zou na invoeren van recycle 
            tarief van 10% naar 75% opgelopen zijn. Onze fractievoorzitter  geeft aan dat er morgen 
            (dinsdag 11 juli) een beeldvormende vergadering over HVC is. Zal er vragen over stellen
           - Bij het Winkelhart  Niedorp zijn de bankjes weggehaald. Vooral ouderen missen het, zij  
              moeten teruggeplaatst worden. De fractie zal er vragen over stellen.   

<   
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UIT  DE  FRACTIE 

Donderdag 13 juli de laatste raadsvergadering voor het reces kende een volle agenda met de be-
handeling van de kadernota, de jaarrekening 2022 en de eerste bestuursrapportage. Daarnaast 
nog een hele reeks punten ter besluitvorming waaronder de nieuwe erfgoedverordening Hollands 
Kroon. Ondanks dat de jaarrekening afsluit met een positief saldo van ruim € 7,2 miljoen geven 
de cijfers voor de komende jaren financieel een minder positief beeld. Zo laat de bestuursrappor-
tage een tekort zien. 

Kadernota 2024 
De voorgestelde verhoging van de ozb werd 
niet alleen door de voltallige coalitie kritisch 
ontvangen. Ook coalitiepartijen SHK en D66 
stelden er vraagtekens bij. SHK fractie-
voorzitter Jip Pankras stelde het onnodig te 
vinden. Bij monde van wethouder Versluis mo-
tiveerde het college de voorgestelde verhoging 
met de woorden: “Als je ambities hebt om het 
voor inwoners beter te maken, mag je daar ook 
wat voor terug vragen.”Wethouder Versluis zei 
dat het nog niet zeker is of de verhoging ook 
echt nodig is maar het college wil het achter de 
hand houden. Er wordt pas over beslist bij het 
aanbieden van de begroting. Hij zegde toe in 
september een concept begroting in een beeld-
vormende vergadering aan de raad voor te leg-
gen voordat de definitieve versie wordt opge-
steld.  
Niet alleen voor SHK en D66 maar ook voor 
het CDA was dat voldoende om  niet in te 
stemmen met het amendement dat wij met de 
VVD indienden en ook ondertekend door AN-
DERS !, waarin de ozb alleen verhoogd wordt 
met de inflatiecorrectie.  
Daarna werd de kadernota goedgekeurd in een 
hoofdelijke stemming met de 6 stemmen van 
de indieners van het amendement tegen waar-
bij VVD en LADA een stemverklaring afgeven 
waarin gesteld wordt tegen te stemmen maar 
de behandeling van de begroting positief te zul-
len benaderen. 
 
Jaarrekening 2022 
Het college deelt mee dat de accountantsver-
klaring tijdens de vergadering aan de stukken 
is toegevoegd. Met excuses voor het late be-
schikbaar komen. De accountant is kritisch 
over interne processen en constateert knelpun-
ten met het implementeren van het nieuwe 
ICT-systeem. Ook wordt er geconstateerd dat 
de rechtmatigheid van een aantal uitgaven ont-
breekt. Onze fractievoorzitter vraagt aan de 
wethouder hoe hij tegen deze kritische aan-
merking aankijkt.  
Het percentage mensen met veel vertrouwen in 
de manier waarop de gemeente wordt bestuurd 
is afgenomen, terwijl de groep weinig/geen ver-

trouwen is toege-
nomen van 32 
procent naar 39 
procent. Inwoners 
van het gebied 
Oost(Wieringer-
werf, Midden-
meer, Den Oever 
en Kreileroord) 
hebben minder 
vaak vertrouwen 
in de manier 
waarop de ge-
meente wordt bestuurd. Gevraagd naar de oor-
zaak blijkt dat er bij het college geen inzicht is 
waarop deze onvrede gebaseerd is. Zal nader 
onderzocht moeten worden. 
De jaarrekening sluit met een overschot van 
ruim € 7,2 miljoen waarvan de accountant con-
stateert dat dit grotendeels is veroorzaakt voor 
onverwachte incidentele meevallers. 
De jaarrekening wordt conform het advies van 
de auditcommissie unaniem goedgekeurd. 
 
1e Bestuursrapportage 2023 
Uit deze rapportage komt naar voren dat een 
tekort ontstaat veroorzaakt door stijgende kos-
ten in de jeugdzorg en personeelslasten, ver-
oorzaakt door de  vele inhuur van externen. 
 
Politieke Vraag 
 
Geachte leden van het college, 
Voor de renovatie van het Winkelhart Niedorp 
stonden er op diverse plaatsen bankjes in de 
buitenruimte. 
Wij hebben al diverse keren te horen gekregen 
dat deze gemist worden. Er zijn bankjes in de 
nieuwe passage geplaatst maar het buiten kun-
nen zitten wordt toch gemist. 
Onze vraag is dan ook:  
1. Worden er bankjes teruggeplaatst in de 

buitenruimte? 
2. Zo nee. Wat is daarvoor de reden? 
 
Met vriendelijke groet 
Henk van Gameren 
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Algemene  beschouwing  kadernota  2024 
 

uitgesproken in de raadsvergadering van 13-07-2023 
 

Voor wat LADA betreft kunnen wij tevreden zijn over de route naar de ka-
dernota 2024. Middels een aantal sessies is door de voltallige gemeente-
raad en ambtelijke ondersteuning de kadernota 2024 tot stand gekomen. 
Wat ons betreft een prima werkwijze. Het is een goed leesbaar document, 

Brug te ver 
Wat ons opvalt dat er dit jaar ruimte genomen 
wordt om de OZB boven de inflatie te verho-
gen. En dat is iets wat sinds de start van Hol-
lands Kroon nog niet eerder aan de orde is ge-
weest. Het boven de inflatie indexeren van de 
OZB is wat ons betreft een brug te ver. 
 
Doorkijk 
We stellen een kadernota vast voor 2024, en 
natuurlijk is het gebruikelijk om ook een door-
kijk te geven naar de daar op volgende jaren, 
maar feitelijk dient hij primair voor de begroting 
van 2024. Zonder verhoging boven inflatie vol-
gend, kan die sluitend worden vastgesteld. 
 
Glazen bol 
Dat de meerjarenbegroting vanaf 2026 moge-
lijk een tekort laat zien zou kunnen, maar de 
glazen bol waarin wij kijken is mistig.  De door-
kijk in de meerjarenbegroting vanaf 2026 zou 
mee kunnen vallen, ook voor wat eventuele 
gunstigere rijksbijdragen betreft.  
 
Gebiedsregisseurs 
Voorzichtigheid zou ook kunnen beginnen aan 
de uitgavenkant.   Wij begrijpen nog steeds niet 
waarom er nog dit jaar  vier gebiedsregisseurs 
zijn aangesteld, die structureel minimaal €4 ton 
kosten.  Structureel geld, waarvan wij nog 
steeds de onderbouwing van nut en noodzaak 
vinden rammelen. Wij zullen, helaas naar het 
zich laat aanzien, nog een jaar moeten wach-
ten op een evaluatiemoment. Maar wat LADA 
betreft: de vier gebiedsregisseurs schrappen 
en €4 ton structureel bespaard. Zo voorkomen 
we dat onze inwoners nu al moeten wennen 
aan beleid dat hun OZB de komende jaren bo-
ven inflatie wordt vastgesteld.  
 
Naderend onheil  
En als sommige vinden dat moet worden voor-
gesorteerd op naderend onheil vanaf 2026, 
dan kan je dus nu al de broekriem gaan aanha-
len. Dat  sober vooruit anticiperen zou dan ook 
leidend kunnen zijn voor andere nieuwe initia-
tieven zoals de waterberging annex park aan 
de rand van de A7 nabij Middenmeer. Die dan 

wat ons betreft zodanig wordt ingericht, dat er 
structureel minimale kosten aan zijn verbon-
den. Ofwel sober. Laat de natuur op de water-
berging lekker zijn gang gaan, en doe uitslui-
tend het noodzakelijke onderhoud. Goed voor 
de biodiversiteit en verstandig voor de porte-
monnee van onze inwoner die in Hollands 
Kroon OZB betaald. 
 
Van de inhoudelijke prioriteiten in de Kadernota 
2024 wil ik er twee uit lichten. 
 
1 Huisvesting speciale doelgroepen                                                                               
Een complex vraagstuk voor komende jaren is 
passende huisvesting voor specifieke doel-
groepen ( blz. 37). Het ontwikkelen van bouw-
programma’s om specifieke doelgroepen te 
huisvesten is een prima speerpunt. Zeker ook 
als daar een overlap is naar zorgondersteu-
ning. Wonen en Zorg blijft een lastig vraagstuk 
waar een antwoord gevonden moet worden op 
een groeiende vraag van passende woningen 
voor zorgbehoevenden. Kwantitatief meer zor-
gindicaties die mogelijk ook zwaarder geïndi-
ceerd zullen worden naar mate men ouder 
wordt. Wonen en zorg beperkt zich natuurlijk 
niet alleen tot de senioren groep, en dus ook 
voor andere zorgbehoevenden. De gewenste 
samenwerking tussen gemeente, zorgaanbie-
ders, corporaties en inwoners, pilot Wonen en 
Zorg, zien we wel terug in het cluster omge-
vingskwaliteit/wonen, maar binnen het cluster 
zorg wordt over dit overlappend beleid niets 
gemeld. Het lijkt nog steeds dat inwoners het 
tot het oneindige op eigen kracht met de hulp 
van naasten het in hun vertrouwde thuis moe-
ten kunnen redden. De realiteit is dat dat op 
enig moment niet meer gaat. Kan de wethou-
der  sociaal domein nog een toelichting geven 
of er een actieve participerende bijdrage vanuit  
het sociaal domein te verwachten is? Wij wach-
ten dan ook met belangstelling komend jaar de 
Woon/zorgvisie af. 
 
Voor wat bouwen betreft zijn er meerdere doel-
groepen die een geschikte woning zoeken, 
waaronder zeker ook starters.  

> 
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Voor hen wordt het ook steeds lastiger om aan 
een huurwoningen te komen. Een urgentiever-
ordening die flink gevuld is met cliënten maakt 
dat zij steeds langer in de wachtrij staan.   
 
Zo ook loopt de taakstelling voor het huisves-
ten van statushouders flink achter.                                            
Daar waar andere gemeenten standaard pro-
beren om 30% sociale huur te realiseren, ko-
men woningzoekenden er in Hollands Kroon er 
tot nu toe bekaaid van af. Prima dat in 2024 
eindelijk wordt gewerkt naar een evenwichtige 
programma van sociaal, middenhuur en betaal-
bare koop. We zijn benieuwd wat het volgend 
jaar oplevert.  
 
2 Ondermijning                                                                                                                                                         
Het cluster Veiligheid op blz. 40 vermeld een 
aantal speerpunten op het gebied van onder-
mijning. De vele vormen van ondermijning treft 
ook Hollands Kroon. Het is dan ook goed om 
extra aandacht te hebben op die aspecten die 
de lokale veiligheid geen goed doen. Wat ont-
breekt is een heldere financiële uitwerking. In 
de toelichting lezen we dat de Kadernota Vei-
ligheid nog moet worden vastgesteld. De tijd 
dringt dus want bij de komende begroting zal 
dit zichtbaar moeten zijn. Hoewel er een een-
malige post op een van de prioriteiten wordt 
vermeld, ga ik er van uit dat beide prioriteiten 
structureel kosten met zich mee brengen, die 
hier in deze Kadernota nog niet verwerkt zijn. 
Zou de portefeuillehouder  nog een toelichting 
willen geven op deze blinde vlek? Klopt dat of 
één maar mogelijk beide prioriteiten meerjarig 
ingevuld zullen worden? 

 
Henk van Gameren 

LADA vraagt “waar zijn de 
bankjes in Niedorp heen?” 

 

Hollands Kroon – Volgens de fractie van Lo-
kaal Alternatief Democratie Anders (LADA) 
is het weghalen van de vroegere bankjes 
buiten in het winkelhart van Niedorp een ver-
keerde keuze. 
 
Raadslid Henk van Gameren heeft al diver-
se keren te horen gekregen dat deze gemist 
worden. Er zijn bankjes in de nieuwe passa-
ge in het Winkelhart Niedorp geplaatst. Maar 
het buiten kunnen zitten wordt met mooi 
weer toch gemist door inwoners en bezoe-
kers. 
 
LADA heeft daarom de vraag gesteld of er 
alsnog bankjes worden teruggeplaatst bui-
ten, en zo nee: wat de reden is? 
 

https://www.regionoordkop.nl 

 
openbare fractievergadering 

 
maandag 18 september 

aanvang 20.00 uur   
 

locatie: 
Vergaderlocatie ‘Leven van de wind’ 

Oosterterpweg 12, 1771SJ Wieringerwerf  
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Er  is  werk  aan  de  winkel!  

Zoals bij elke politieke crisis ontstaat er ruimte voor vernieuwing. Zeker als er een heel Kabinet 
verdwijnt en daarbovenop ook nog eens de belangrijkste kopstukken van de dominante partijen 
vertrekken. Nieuwe bezems vegen schoon. Maar of er écht ruimte voor democratische vernieu-
wing komt, is altijd afwachten. Voor positief ingestelde mensen als ondergetekenden, zien wij 
evenwel vooral nieuwe kansen. 

Allereerst voor het referendum 

Veel eerder dan verwacht komt de vraag voor te liggen of twee/derde meerderheid van de nieuwe 
Kamer gaat instemmen met het bindend correctief referendum. Een kleine rekensom op basis van 
de laatste opiniepeilingen leert dat het zo maar eens zou kunnen. Zo hebben BBB en Omtzigt 
voorgestemd voor het bindend referendum in de eerste lezing. In de nieuwe Eerste Kamer is er 
voor het eerst in principe ook een twee derde meerderheid. Renske Leijten (SP) heeft hard ge-
knokt om haar initiatiefwetsvoorstel in de eerste lezing er door te krijgen. Nu is er werk aan de 
winkel om te zorgen dat de tweederde meerderheid in beide Kamers ook gehaald gaan worden. 
Als Meer Democratie gaan we volop inzetten om zoveel mogelijk partijen in de nieuwe Kamer te 
overtuigen om vóór het bindend referendum te stemmen! We hopen op jullie steun daarbij. 

Burgerberaad 

De tweede interessante ontwikkeling is die rond het Burgerberaad Klimaat. De week voor de val 
van het Kabinet heeft het parlement ingestemd met het opzetten van het eerste nationale Burger-
beraad over klimaat. Meer Democratie is positief over het fenomeen burgerberaden, waar een 
gelote dwarsdoorsnede van de Nederlandse bevolking zich diepgaand buigt over vraagstukken 
waar politiek en samenleving mee worstelen. Te vaak wordt het referendum afgezet tegen het 
burgerberaad en ‘vluchten’ partijen die tegen het referendum zijn naar het burgerberaad als een 
‘betere variant van zeggenschap voor burgers’. Maar die redenering deugt niet. Het burgerberaad 
is een prima middel om een aantal nadelen van de partijpolitieke dynamiek te vermijden, zoals 
partijconcurrentie en angst voor achterbannen, te sterke beïnvloeding door machtige lobby en 
aanwakkeren van de polarisatie. Het referendum zorgt voor een brede maatschappelijke discus-
sie over belangrijke onderwerpen en is goed voor het versterken van burgerschap en de betrok-
kenheid van velen, waaronder mensen die zich slecht vertegenwoordigd voelen in het Haagse. 
Een referendum over de belangrijkste uitkomsten van een burgerberaad kan een logisch vervolg 
zijn. Zo is in Ierland het abortusvraagstuk aangepakt. Daar is in een gelote burgerberaad vanuit 
een dwarsdoorsnede van de bevolking een nieuw abortusvoorstel uitgewerkt. Omdat het een 
grondwetswijziging betrof is het voorstel voorgelegd in een referendum. Met een grote meerder-
heid is het abortusvoorstel aangenomen.                                                                                              

Bij het klimaat Burgerberaad zou dit ook mogelijk moeten zijn, maar een motie van SP en Partij 
voor de Dieren van twee weken geleden om dit niet uit te sluiten, is helaas niet aangenomen. 
Toch is het een positieve stap dat er een burgerberaad gaat komen en houden we de vinger aan 
de pols. 

“De vis rot van de kop” 

Deze geweldige opmerking werd gemaakt door de politicoloog Tom van der Meer (Universiteit 
van Amsterdam) tijdens het rondetafelgesprek in de Tweede Kamer over de ‘weerbaarheid van 
de democratie’. Ook deze bijeenkomst vond net voor de val van het Kabinet plaats. Experts 
(vooral wetenschappers) spraken met een flinke delegatie Kamerleden over de weerbaarheid van 
de Nederlandse democratie.                                                                                                             > 
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Hoewel het onderwerp breder was, ging de meeste aandacht uit naar het concept voorstel om de 
Wet op de Politieke Partijen aan te passen. Met name het deel om het gemakkelijker te maken 
om politieke partijen te verbieden indien zij een reële bedreiging vormen voor ‘de grondbeginselen 
van de democratische rechtstaat’, stond in de belangstelling. Partijen die de democratische recht-
staat ondermijnen zouden door de rechter verboden moeten kunnen worden. Interessant was dat 
de meeste deskundigen dit streven niet bleken te steunen. Zo maakte hoogleraar Tom van der 
Meer duidelijk dat in verreweg de meeste gevallen de democratie juist onder druk komt te staan 
van bovenaf. “De vis rot van de kop “, zei hij. “Politieke elites zijn de voornaamste bedreiging van 
de democratie, met name in stelsels die de politieke meerderheidsmacht geven aan een enkele 
maatschappelijke minderheid”. Van der Meer legde feilloos uit dat in landen als Hongarije, Polen 
en Turkije de partij die op zich een minderheid van de kiezers achter zich heeft, maar in het parle-
ment een meerderheid verkrijgt, snel werkt aan het vergroten van die macht door grondwet en 
wetgeving aan te passen in hun voordeel. Verbieden van oppositie, inperken demonstratierecht, 
vrijheid van meningsuiting  en vrijheid van media, zijn maar een paar van die maatregelen. Hij trok 
niet een parallel met de politieke elites in Den Haag. Hij relativeerde juist de kans dat in Neder-
land een soortgelijke situatie kon ontstaan. Door ons evenredige kiesstelsel zal er niet snel een 
partij zijn die vanuit een minderheidspositie een meerderheidspositie weet te veroveren in het par-
lement en vervolgens de rechten van de andere partijen drastisch weet in te perken. Maar toch 
maken wij wel een vergelijking. Als we gevestigde partijen als VVD, D66, CDA en PvdA, die in de 
afgelopen decennia bij toerbeurt deel uitmaakten van de macht, horen pleiten voor het bescher-
men van de democratie en daarbij niet gevestigde partijen beschuldigen van ‘staatsgevaarlijk’ of 
democratie ondermijnende uitlatingen, dan is de vervolgstap om te komen tot het verbieden van 
die partijen niet ver weg. Zo vinden velen dat Forum voor Democratie te ver gaat in hun retoriek 
en in het flirten met autocratische buitenlandse leiders. Maar waarom zou een rechter daarop 
moeten ingrijpen en kan het niet aan de kiezer worden overgelaten of een partij met zulke opvat-
tingen draagvlak krijgt? Het is naar onze mening een te grove inperking van een fundamenteel 
recht.  

Gezonde democratie 

Voor ons is de kern van een gezonde democratie dat we vertrouwen op het oordeelsvermogen 
van mensen. Niet omdat iedereen overal verstand van heeft, maar omdat een mens in principe 
zelf het beste weet wat goed is voor hem of haar. Dat geldt ook ten aanzien van de persoonlijke 
beoordeling van politieke voorstellen en besluiten. Daarom vinden wij dat het oordeel over het be-
staansrecht van een partij, overgelaten moet worden aan de kiezer zelf en niet aan een rechter. 
We gaan er vanuit dat de Wet op de Politieke Partijen na de verkiezingen weer opgepakt zal wor-
den. Wij staan klaar om actie te voeren indien nodig! 

 

 

Vergaderschema fractie 2023, september — december  

datum fractie, openbaar locatie raad 

september maandag 18  Leven van de wind, Wieringerwerf donderdag 21 

oktober maandag 16 Dorpshuis Hippo, Hippolytushoef donderdag 19 

 maandag 30 De Meerbaak, Middenmeer  

november   donderdag 02 
17.00u 

begroting 

 maandag 20 De Oude School, Wieringerwaard donderdag 23 

december maandag 11 Cultuurhuis De Kolk, Lutjewinkel donderdag 14 


